
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Bánréve Község Képviselő-testületének 2009. szeptember 09-én 13.00 órai 
kezdettel megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak:  Hajdu Gábor József polgármester,  

Révay István alpolgármester, 
Bán János, 
Elekes Péter,  
Kozma Lászlóné, 

   Naszádi Ferenc, 
Tóth Csabáné, 
Vass András, 

   Virág Imréné képviselő. 
 
Tanácskozási joggal: Tóthné Mustos Beatrix  jegyző, 

 Ujváryné Szabó Erika óvodavezető (1. napirendi ponthoz), 
 Jancsurák Sándor közbeszerzési tanácsadó. 

 
Késik:   Ujváry Ferenc képviselő. 

 
A település lakossága részéről: Bikki Zoltán, 
          Pucsok Péterné bánrévei lakosok. 
 
Hajdu Gábor József polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
Képviselő-testület határozatképes, 9 képviselő jelen van. Ujváry Ferenc képviselő Úr késni 
fog, telefonon jelezte. Az órarendje még nem megfelelő. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Révay 
István alpolgármestert és Bán János képviselő Urat javasolta. Javaslatot tett a tárgyalandó 
napirendi pontokra. 
 
Képviselő-testület 9 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
Napirend: 

1. Óvoda építés projektnyitó rendezvény 
Előadó: polgármester 
 

  2. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
  Előadó: polgármester 

 
  3. Döntés BURSA Hungarica Ösztöndíjpályázathoz való csatlakozásról, 
  pályázati kiírásról és pályázati feltételek szabályozásáról 
  Előadó: jegyző 

  
4. Beszámoló a költségvetés I. félévi végrehajtásáról   
(15.00 órától együttes ülés Sajópüspöki, Serényfalva, Hét települések  
Képviselő-testületeivel)  

  Előadó: polgármester 
 
  5. Indítványok, javaslatok 
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1./ napirendi pont: Óvoda építés projektnyitó rendezvény 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! Ez egy nagyon egyszerű napirend. Minden 
jelenlévőt szeretettel és tisztelettel köszöntök az óvoda projektnyitó rendezvényén. Az EU-s 
pályázatoknál kötelező előírás, hogy nyitó rendezvényt kell tartani. Ütemezve is van. A végén 
záró rendezvény is lesz, értelemszerűen, és közben is lesznek még ütemezett, előírásnak 
megfelelő összejövetelek. Ezt dokumentálni kell. Kérem, hogy fáradjunk ki a tájékoztató 
táblához, amely a projekttel kapcsolatos lényeges elemeket sorolja fel. Készül kinn egy fotó is 
a jelenlévőkről a dokumentációhoz. 
 
Jancsurák Sándor: Külön meghívó került mindenkinek kiküldésre erre a rendezvényre. Ez a 
nyitó rendezvény egy kötelező arculati elem. A 6 x 3 m méretű tábla valóban nagy, de ez az 
előírás, ezt is, vizsgálják az ellenőrzésnél. Ezt a nyitó rendezvényt megfelelően fogjuk 
dokumentálni, fotóval, és újságcikk is meg fog jelenni az eseményről. 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Jelenlévők! Köszönöm a részvételt az óvoda projektnyitó 
rendezvényén. 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! A napirendeken módosítanánk, mert Jancsurák 
Sándor tanácsadó Úrnak sürgős dolga lenne, így az indítványok, javaslatok azon részét 
megtárgyalnánk most, amelyben ő is érintett. 
 
5. napirendi pont: Indítványok, javaslatok 
 
a./ Óvoda felújításhoz EU Önerő Alap pályázat 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! Egy nagyon fontos, és jó hírrel kapcsolatosan 
kellene két döntést meghoznunk. Az óvoda projekthez lehetőség van arra, hogy az önerő 
felére pályázatot nyújtsunk be, és azt finanszírozzák az Önerő Alapból. Az több, mint 6 millió 
Ft-ot jelent. A pályázat kidolgozásával megbízzuk az SLG Consulting Kft-t. Ennek a miértje 
az, hogy az egész pályázatot ők csinálták és csinálják.  
A másik a nagyon szűk határidejű LHH-s útpályázat. Az anyag kész.  
Jegyző Asszony ismerteti az óvoda pályázattal kapcsolatosan az önerő alap pályázatot. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Ismertette az előterjesztést és a határozati javaslatokat, melyek a 
jegyzőkönyv mellékletét képezik. 
A megbízási díj 40.000,-Ft. Bízunk benne, hogy nyertes pályázat lesz. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen, 
szavazattal az alábbi határozatokat hozta: 
 
82/2009. (IX.09.) számú Határozat 
 
Tárgy: Óvoda felújításához EU Önerő Alap pályázat 
 
Bánréve Község Önkormányzat pályázatot nyújt be az EU Önerő Alap pályázati kiírásra. 
 
A pályázó megnevezése:  

Bánréve Község Önkormányzat 
A képviselő-testületi határozat száma:  
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5/2008. (I.21.) számú Határozat 
 
A tervezett fejlesztés megnevezése:  

ÉMOP-4.3.1. Közoktatás térségi sajátosságokhoz igazodó szervezése és 
infrastruktúrájának fejlesztése 
 
XXI. Századi óvoda kialakítása Bánrévén 
 
ÉMOP-4.3.1-2F-2f-2009-0016 

 
A tervezett fejlesztés összköltsége: 
 138.038.600 Ft 
 
A tervezett fejlesztés pénzügyi ütemezése, pénzügyi forrásainak összetétele és azok 
ütemezése 
  

Források 
megnevezése 2009. év 2010 év Összesen 

EU Alapokból 
igényelt forrás 64.627.565 Ft 59.607.175 Ft 124.234.740 Ft 

A Pályázó összes 
saját forrása 7.180.841 Ft 6.623.019 Ft 13.803.860 Ft 

A beruházás 
összköltsége 71.808.406 Ft 66.230.194 Ft 138.038.600 Ft 

 
 
A források biztosításának vállalt módja: 
 
A pályázó a saját forrást a költségvetése terhére biztosítja. 
 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
Határidő: 2009. szeptember 09. 
 
 
83/2009. (IX.09.) számú Határozat 
 
Tárgy: Óvoda felújításához EU Önerő Alap pályázat 
 
Képviselő-testület a bánrévei napköziotthonos óvoda felújítására vonatkozó önerőhöz EU 
Önerő Alap pályázatot kíván benyújtani. A pályázat kidolgozására az SLG Consulting 
Tanácsadó és Szolgáltató Kft-t (3519 Miskolc, Enyedi György u. 12. szám) bízza meg. 
 
A megbízási szerződés megköthető, mellyel megbízza a polgármestert. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
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b./ Útpályázat LHH-s projekt 
 
Hajdu Gábor: Kiszámolták az előzőekben említett utak vonatkozásában az adatokat 
centiméterre. Úgy jött ki, hogy a Dózsa utca, ami a leghosszabb lenne 6 millió forint, a 
Kolozsvári utca 3,6 millió forint, a Gömöri utca 5,1 millió forint, az Aradi utca 5,3 millió 
forint és a Névtelen utca I. szakasza lenne 2,5 millió forint. A tervezői költségbecslés így 
készült el. Kijönne belőle az 5 utca rendbetétele. Szintezi, a Kolozsvárinak alapja sincs, abban 
benne van az alap készítés is.  
 
Megérkezett Ujváry Ferenc képviselő Úr az ülésre. 
 
Hajdu Gábor: Javaslom, hogy nyújtsuk be az LHH-s pályázatot útfelújításra. Rövid a 
határidő. Kidolgozzák, és a két hét múlva tartandó ülésen tudjuk meghozni a konkrét döntést 
számadatokkal, és benyújtjuk. Még ebben az évben bírálják, ezeket a pályázatokat, jövő 
tavasszal elkészülhetne a beruházás. Reméljük, hogy megfelelő ajánlatokat fogunk kapni, 
amibe, minden  belefér. Ez nyílt közbeszerzéses eljárás lesz. Az önerő 5%, amit vállalni kell. 
Két hét múlva elkészül a komplett anyag, amivel benyújtható. A tervezői költségbecslés 
szerinti műszaki tartalommal készül az anyag. Javaslom, hogy hozzon határozatot a testület, 
hogy készüljön el az anyag. 
 
Szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 9 igen, szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
 
84/2009. (IX.09.) számú Határozat 
 
Tárgy: Útpályázat  
 
Képviselő-testület pályázatot kíván benyújtani az ÉMOP-2009-313./B Kisléptékű 
településfejlesztés vidékfejlesztési program kiegészítésére kiírt projekt keretében a Dózsa, a 
Kolozsvári, a Gömöri, az Aradi utcák és a Névtelen utca I. szakaszának felújítására. 
A pályázat kidolgozásával az SLG Consulting Tanácsadó és Szolgáltató Kft-t (3519 Miskolc, 
Enyedi György u. 12. szám) bízza meg. 
 
A megbízási szerződés megköthető, mellyel megbízza a polgármestert. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
Jancsurák Sándor: Köszönöm a részvétel lehetőségét és a figyelmet. További jó munkát 
kívánok. 
 
Jancsurák Sándor közbeszerzési tanácsadó távozott az ülésről. 
 
2. napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
 
Hajdu Gábor: Az anyag kiküldésre került. Van-e kérdés ezzel kapcsolatosan? 
Szavazásra tette a beszámolót. Képviselő-testület 10 igen, szavazattal az alábbi határozatot 
hozta: 
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85/2009. (IX.09.) számú Határozat 
 
Tárgy: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
 
Képviselő-testület a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadta. 
 
3. napirendi pont: Döntés BURSA Hungarica Ösztöndíjpályázathoz való csatlakozásról, 
pályázati kiírásról és pályázati feltételek szabályozásáról 
 
Hajdu Gábor: Megkérem Jegyző Asszonyt, hogy ismertesse előterjesztését. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Az anyag kiküldésre került. A Kulturális és Szociális Bizottság 
tárgyalta a BURSA pályázat ügyét. A bizottság Elnök Asszonyával együtt küldtük ki az 
előterjesztést. Elkészült a pályázati szabályzat is.  
Ismertette az előterjesztést, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
A bizottság, mint az az anyagból is kitűnik javasolja, hogy az egy főre eső jövedelem a 
legkisebb öregségi nyugdíj 300%-a legyen, azaz 85.500,-Ft. Ezt a szabályzatot évente felül 
lehet vizsgálni, de akár több évre is jó lehet. 
 
Tóth Csabáné: A Kulturális és Szociális Bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal fogadta el a 
javaslatokat. Mind egyetértettünk. Azért emeltük meg a jövedelemhatárt, hogy minél több 
olyan tanulót támogathassunk, akik továbbtanulnak főiskolán, egyetemen, így ezzel tesznek a 
faluért. 
 
Virág Imréné: Mennyi volt tavaly az értékhatár? 
 
Tóthné Mustos Beatrix: 200%, azaz 57.000,-Ft. 
 
Virág Imréné: Várható, hogy több pályázó fogja benyújtani, mint tavaly? 
 
Tóth Csabáné: Valószínű. Erről is beszéltünk. 
 
Virág Imréné: Biztos, hogy emelkedni fog az összeg. 
 
Tóth Csabáné: Ez 2010. január 01-től lesz érvényes. Amikor a következő évet tervezzük, 
akkor már fogjuk látni, hogy mennyien férnek bele, a benyújtott kérelmek tükrében. Ez 
önkormányzati szinten nem egy nagy összeg, a tanulónak viszont az, hiszen kiegészíti még 
5.000,-Ft-tal a megye és a minisztérium is.  
 
Tóthné Mustos Beatrix: Az idén 7 fő részesül BURSA támogatásban, az idei rész 350.000,-Ft. 
November 23-a a bírálati határidő, a koncepcióval majdnem azonos időben, így akkor látható 
lesz, hogy hogyan alakul a dolog. A szabályzaton még lehet módosítani, és a pályázónak úgy 
kell benyújtani, ahogy a testület dönt.  
 
Virág Imréné: Kiszámoltátok, hogy mennyi így a szülők keresete, ha az egy főre eső ennyi? 
 
Ujváry Ferenc: Igen 340.000,-Ft a szülők keresete. 
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Kozma Lászlóné: Bízunk benne, hogy az önkormányzatnak ez nem fog gondot okozni. Eddig 
is jól gazdálkodott ez az önkormányzat, és reméljük ezután is jól fog. Azért döntöttünk így, 
hogy minél több továbbtanuló főiskolás és egyetemi hallgató részesülhessen ebben a 
támogatási formában. Ez a támogatás egyáltalán nem rossz helyre megy. Azokat kell segíteni, 
akik tesznek a jövő érdekében. Az az érdek, hogy minél többen beleférjenek. 
 
Ujváry Ferenc: Egyetértek Éva nénivel, maximálisan. Az viszont véleményem szerint úgy 
igaz, hogy ilyen jövedelemhatárral már nem tekinthető valaki szociálisan hátrányos helyzetű 
tanulónak.  Ha ilyen magas összegben állapítjuk meg az egy főre eső jövedelmet, akkor 
javaslom, hogy aki beadja a kérelmet, az mindenki részesüljön támogatásban 
jövedelemhatártól függetlenül. Ennek így nincs értelme. 
 
Kozma Lászlóné: Ez volt az aggályom a bizottsági ülésen is. Ezzel az értékhatárral nem 
szociálisan rászorult az illető. Ez viszont ehhez kötődik, jövedelemhatárhoz. Az 
önkormányzatnak kell meghatározni. Meg kell állapítani egy olyan határt, ami fölött már nem 
tudunk támogatni. Azért döntöttünk 300%-nál, hogy minél többen kaphassák. 
 
Elekes Péter: Azért is így hoztuk meg a döntést, hogy ne csak a hátrányos helyzetűek 
részesüljenek mindig minden támogatásban, így tudunk egy kicsit kivételt tenni. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Arról kell dönteni, hogy kit tud támogatni a testület, kik azok akik 
támogatásra szorulnak. Ezt meg kell határozni, hogy meddig lehet elmenni. A hivatkozott 
kormányrendelet előírása. Mindenképpen meg kell szabni egy határt a testületnek. 
 
Ujváry Ferenc: A kormányrendelet mennyit mond határnak? 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Nem mondja meg. Azt tartalmazza, hogy az 5.000,-Ft a maximum 
adható egy főnek. Az önkormányzat állapítja meg, hogy mennyi legyen a jövedelemhatár. 
Egyébként differenciált is lehet a támogatás. Például, aki egyedül neveli a gyermekét annak 
magasabb értékhatár állapítható meg, amikor mindkét szülő neveli, annak alacsonyabb. Bár 
kis településen nem igazán jó megoldás a differenciálás, ez inkább városon jobb megoldás. A 
bizottság véleménye egységes volt az értékhatár és összeg tekintetében. 
 
Ujváry Ferenc: Én, ezekkel a dolgokkal mind egyetértek, de szociális alapon a 300% sok. 
Akkor az a javaslatom, hogy ne 300% legyen, hanem 400%. Hogy minél többen essenek bele. 
Nem hiszem, hogy irreálisan megnövekedne, ha még nagyobb határt szabunk. Ha lehetőség 
van rá, akkor legyen, hogy a legtöbben beleférjenek. Támogassuk a felsőfokú oktatási 
intézményben tanulókat, vagy akkor legyen az értékhatár a tavalyinak megfelelően 200%, 
vagy még kevesebb 150%, az, valóban szociális alapon lesz, ha már úgy nem lehet, hogy 
mindenki megkapja, aki beadta. 
 
Tóth Csabáné: Néztük a környező településeket, a 300% egy elfogadott értékhatár, van olyan 
település ahol  differenciált az  értékhatár. 
 
Ujváry Ferenc: 400%-kal mi volnánk az Istenek.  
 
Hajdu Gábor: Az igaz, a mai helyzetet nézve, hogy mire a gyerek elvégzi a főiskolát, vagy 
egyetemet, akkor már szociálisan rászorult lesz. Láttam az előterjesztést, véleményem szerint 
a 300% a felső küszöb. Én személy szerint 300% fölött már nem támogatnám. Igaz, becsüljük 
meg a fiatalokat, akik továbbtanulnak. Azért gondoljunk bele, hogy vannak olyanok, ahol az 
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egy főre eső jövedelem 20 ezer forint. A megélhetés sajnos romlik. Valóban, sajnos sok 
esetben tényleg az, aki nem dolgozik, nem csinál semmit, többet keres egy hónapban, mint aki 
tisztességesen eljár dolgozni. Én a bizottság javaslatát támogatom. 
 
Elekes Péter: A törvény rossz. Azokat támogatja, ahol a szülőnek nincs meg a nyolc osztálya, 
és ne ragozzuk az egyebeket.  
 
Virág Imréné: A BURSA-val minden évben ez van. A rászorulókat szociálisan támogatni kell. 
Ahol az egy főre eső ennyi, arra nem lehet ráfogni, hogy,  szociálisan rászorult. Javasolom, 
hogy legyen differenciálás, mint ahogy eddig is volt. Ahol 50.000,-Ft az egy főre eső 
jövedelem, nem tartanám igazságosnak, hogy annyit kapna, mint akinél 85.000,-Ft. A régebbi 
döntés véleményem szerint igazságosabb volt. Legyen differenciálás. 
 
Hajdu Gábor: Sajnos a differenciálással az a gond, hogy működött is, meg nem is. 
 
Tóth Csabáné: Beszéltünk erről is. Korábban először benyújtásra kerültek a kérelmek, és 
aztán döntöttünk, bíráltunk. Jegyző Asszony tájékoztatott, hogy az nem volt jó gyakorlat. A 
feltételeket előre le kell fektetni. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: A szabályokat előre kell meghatározni. A Valika néni javaslatára 
lehet úgy szabályozni, hogy 200%-ig 5.000,-Ft támogatást kap, 200-300%-ig 3.000,-Ft-ot. 
 
Naszádi Ferenc: A differenciálással egyetértek, ha fordítva történik, úgy, hogy a magasabb 
jövedelműek kapnak többet. A differenciálással az a probléma, hogy az alacsony jövedelmű 
mindent ingyen kap, a másik, aki dolgozik, az mindig mindenért fizet. 
 
Kozma Lászlóné: Mindenki a maga szemszögéből látja. A differenciálás soha nem lehet 
igazságos. 
 
Révay István: Legyen 500%. 
 
Ujváry Ferenc: Most ezt akkor 3 évre adta meg a bizottság? 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Ez 2010-re vonatkozik, amiről most döntött a bizottság. Jövőre újra 
megtárgyalásra kerül.  
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette a beszámolót. Képviselő-testület 7 igen, 3 
tartózkodás szavazattal az alábbi határozatokat hozta: 
 
86/2009. (IX.09.) számú Határozat 
 
Tárgy: Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási Ösztöndíjpályázathoz 
 
Bánréve Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az 51/2007. (III.26.) 
Kormányrendeletben biztosított jogkörében vállalja, hogy csatlakozik a Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Ösztöndíjpályázat 2010. évi fordulójához. 
A csatlakozási nyilatkozat aláírásával megbízza Bánréve Község Polgármesterét, felkéri 
továbbá, hogy az aláírt csatlakozási nyilatkozatot 2009. szeptember 30. napjáig továbbítsa az 
Oktatási Minisztérium Támogatáskezelő Igazgatósága részére. 
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Vállalja, hogy legkésőbb 2009. október 01. napjáig az Oktatási és Kulturális Minisztérium 
által kidolgozott feltételrendszernek megfelelően – a jelenleg felsőoktatási hallgatók (A 
típusú), és a felsőoktatási tanulmányokat kezdeni kívánók (B típusú) számára – pályázatot ír 
ki. 
A támogatás feltételei és támogatás összege Bánréve Község Önkormányzatának 
szabályozása alapján történik. 
 
Határidő: 2009. szeptember 30. 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
87/2009. (IX.09.) számú Határozat 
 
Tárgy: Javaslat a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat helyi 
szabályozására 
 
Bánréve Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjpályázat települési szintű szabályozására a határozat mellékletét 
képező pályázati szabályzatot elfogadja. 
A Képviselő-testület a beérkezett pályázatokat a Szociális és Kulturális Bizottság javaslata 
alapján bírálja el. 
 
Határidő: 2009. október 01. 
Felelős: SzKB elnöke és polgármester 
 

Pályázati Szabályzat a Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat helyi szabályozására 

 
Bánréve Község Önkormányzatának Képviselő-testülete figyelemmel a Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszerről szóló 51/2007. (III.26.) 
Kormányrendeletben foglaltakra, a felsőoktatási tanulmányokat már folytató, illetve az azt 
elkezdeni szándékozók részére az alábbi szabályzatban foglalt támogatást nyújtja: 
 
1./ Ösztöndíjban részesülhetnek a Bánréve Község közigazgatási területén állandó, bejelentett 
lakóhellyel rendelkező, hátrányos szociális helyzetű 
a./ felsőoktatási hallgatók, akik a képzésre vonatkozó keretidőn belül, teljes idejű (nappali 
tagozatos) alapfokozatot és szakképzettséget eredményező alapképzésben, mesterfokozatot és 
szakképzettséget eredményező mesterképzésben, egységes, osztatlan képzésben, vagy 
felsőfokú szakképzésben folytatják tanulmányaikat, 
b./ 2009/2010. tanévben utolsó éves, érettségi előtt álló középiskolások, vagy elsőfokú 
diplomával nem rendelkező, felsőoktatási intézménybe még felvételt nem nyert 
érettségizettek. 
 
2./ Az ösztöndíj mértéke: 
a./ hallgatói jogviszonyban álló tanulmányokat folytatók esetében: 5.000,-Ft/hó, 
b./ míg tanulmányaikat elkezdeni szándékozók esetében 5.000,-Ft/hó. 
 
3./ Az ösztöndíj folyósításának időtartama: 
a./ A 2./a.) pontjában meghatározott felsőoktatási hallgatók esetében 10 hónap, azaz két 
egymást követő félév. 
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b./ A 2./b.) pontjában meghatározott tanulók esetében 3-szor 10 hónap, azaz 6 egymást követő 
tanulmányi félév.  
 
4./ Hátrányosan szociális helyzetűnek tekinthető az a hallgató, akinek a családjában az egy 
főre jutó nettó átlagjövedelem a mindenkori öregségi nyugdíj legkisebb összegének 300%-át 
nem haladja meg. 
 
5./ Az ösztöndíjrendszerhez való csatlakozásról, az ösztöndíj odaítéléséről, annak mértékéről 
a Képviselő-testület évente dönt. 
 
6./ A kérelmek döntésre előkészítésével és a támogatás folyósításával kapcsolatos feladatokat 
az Önkormányzat Polgármesteri Hivatala látja el. 
 
7./ A kérelmeket a Képviselő-testület a Szociális és Kulturális Bizottság előzetes javaslata 
alapján bírálja el.  
 
8./ Bánréve Község Önkormányzata az Oktatási és Kulturális Minisztérium által kidolgozott 
„Általános  Szerződési Feltételek” előírásainak figyelembe vételével írja ki a pályázatot, 
melyet a beadási határidő utolsó napjáig teljes szöveggel a helyben szokásos módon 
közzétesz. 
 
9./ A pályázat kiírásáért a jegyző a felelős. 
 
10./ Az ösztöndíj iránti igényt az Oktatási és Kulturális Minisztérium által e célra 
rendszeresített formanyomtatványon kell benyújtani a Polgármesteri Hivatal szociális és 
gyermekvédelmi ügyekkel foglalkozó igazgatási ügyintézőjéhez. 
 
11./ Az „Általános Szerződési Feltételek” 7.§. alapján a Bursa Hungarica „A” és „B” típusú 
pályázat kötelező mellékletei települési viszonylatban: 
- állandó lakcím igazolása kizárólag a lakcímet igazoló hatósági igazolvány alapján történhet, 
amit az ügyfél eredetben köteles bemutatni a pályázat benyújtásakor, 
- válás igazolására a házasság felbontásáról szóló jogerős bírósági határozat másolata 
szolgálhat. A szülők különélésének igazolására alkalmas bármely nyilatkozat, amelyet az 
ügyfél büntetőjogi felelőssége tudatában, írásban tett. 
- eredeti, vagy másolati példányban nyújtandó be a pályázóval közös háztartásban élő 
kiskorúak iskolalátogatási igazolása, és a pályázóval közös háztartásban élő eltartottak 
keresőképtelenségét igazoló dokumentum, 
- az „A” és a „B” típusú pályázat kötelező melléklete a fentieken kívül, amennyiben a pályázó 
tanulmányokat folytat az oktatási intézmény által kiállított, lebélyegzett és aláírt, eredeti 
tanulói jogviszony-igazolás. 
 
Fenti szabályzat a határozat elfogadásával lép hatályba. 
 
5. napirendi pont: Indítványok, javaslatok 
 
c./ Tompa Mihály Körzeti Általános Iskola és Általános Művelődési Központ Bánréve 
udvarának térkővel való burkolása 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testület! Az elmúlt ülésen nem tudtunk dönteni, mert nem 
érkeztek meg az ajánlatok. Megérkezett a három ajánlat. A Mackó tüzép adott egy ajánlatot, 
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azaz fenntartja azt az ajánlatát, amit a benyújtáshoz is adott. Érkezett egy ajánlat a Domaép 
Kft-től Ózdról és  a Hódos Épker Kft-től Ózdról. A legkedvezőbb ajánlat a Domaép ajánlata, 
azt javaslom elfogadni. 60.000,-Ft körüli összeget vissza kell majd fizetni, hiszen a magasabb 
ajánlatra a Mackó tüzéphez mérten kaptuk a támogatást. A Domaép felajánlotta, hogy az 
ajánlatban nem szerepel, de grátisz egy raklap cementet felajánl a szegély betonozásához.  
 
Elekes Péter: Le is rakja a Domaép? 
 
Hajdu Gábor: Nem, ezt a munkát a közhasznúak fogják elvégezni. Az ajánlatokat csak az 
anyagra kértük. 
 
Bán János: Értenek hozzá? 
 
Hajdu Gábor: Van kőművesünk is. 
 
Elekes Péter: Légy nyugodt, úgy fognak hozzá érteni ők is, mint akik a járdát csinálták. 
 
Ujváry Ferenc: A legkedvezőbb ajánlatot javaslom elfogadni, de ne kelljen visszafizetni. 
 
Vass András: Én a Mackó tüzépet javasolom. Ő adta először az ajánlatot. A különbség a két 
összeg között minimális. 
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az elhangzottakat. Képviselő-testület 6 igen, 4 
tartózkodás szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
88/2009. (IX.09.) számú Határozat 
 
Tárgy: Tompa Mihály Körzeti Általános Iskola és Általános Művelődési Központ Bánréve 
udvarának térkővel való burkolása 
 
Képviselő-testület a Tompa Mihály Körzeti Általános Iskola és Általános Művelődési 
Központ Bánréve udvarának térkővel való burkolása anyagának kiszállításához a Mackó 
tüzép 3600 Ózd, Kőalja út 121. ajánlatát fogadja el. 
 
A szállítási szerződés megköthető, mellyel megbízza a polgármestert. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
d./ Képernyő előtti munkavégzéshez szemüveg biztosítása 
 
Tóthné Mustos Beatrix: A Képviselő-testület 74/2009. (VII.24.) számú határozatával döntött a 
képernyő előtti munkavégzéshez szemüveg biztosítása ügyében. A szemüveg helyett a 
látáskímélő monitor beszerzésre szakvéleményt és ajánlatot kértünk Éles Sándor 
vállalkozótól. Ismertette az ajánlatot, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
Látható, hogy a 3 db monitor ára, ami még nem olyan típusú, árban ott van, ahol a szemüveg 
ára lenne. 
 
Hajdu Gábor: A jövő évben be fogjuk szerezni a 3 db új típusú monitort. 
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Virág Imréné: Erre nem lehetne pályázni? 
 
Révay István: A dolgozók egészsége nem 75.000,-Ft-ot ér. Nem egy nagy összegről van szó. 
Meg kell venni most, nem kell várni a jövő évig. Már régen meg kellett volna tenni. Ezt az 
összeget elő lehet teremteni. 
 
Elekes Péter: Minél előbb meg kell venni. A jelenlegi monitorokat lehet értékesíteni. Abból is 
jöhet be pénz. 
 
Hajdu Gábor: Akkor szemüveg nincs, helyette monitor csere lesz. Szavazásra tette az 
elhangzottakat. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
89/2009. (IX.09.) számú Határozat 
 
Tárgy: Képernyő előtti munkavégzéshez új látáskímélő monitor beszerzése 
 
Képviselő-testület a képernyő előtti munkavégzéshez látáskímélő monitor beszerzés mellett 
dönt, az éleslátást biztosító szemüveg vásárlás helyett. A monitorok beszerzése iránt mielőbb 
intézkedni kell.  
Határidő: azonnal 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
 
Révay István: Mennyit fizettek a vasért? 
 
Hajdu Gábor: Még nem vitték el. A jövő héten fog, sor kerülni rá. 
 
e./ Folyószámla hitel igénybevétele 
 
Tóthné Mustos Beatrix: A pályázatok esetében, ha 5 millió forint alatti kifizetésről van szó, 
akkor azt nekünk, az önkormányzatnak meg kell előlegezni. Az óvoda pályázat esetében is 
lesz olyan eszközbeszerzés, ami ilyen lesz. Ezeket a számlákat ki kell fizetni, és később 
érkezik a pénz hozzánk  vissza. Elég sok pályázatunk van, az iskolaudvar burkolás, tervezzük 
az útra, a mobilgarázs, az óvoda, így ez most egy állandóan jelenlévő kérdés nálunk. Lenne 
egy olyan lehetőség a Sajóvölgye Takarékszövetkezetnél, Kriston Nándor Úrral beszéltem, 
hogy egy folyószámla-hitelt igényelnénk náluk, ami 15 millió forintot jelent. Ez olyan, mint 
amikor egy lakosnak van A, vagy B hitele. Adnának egy maximum 15 millió forintos 
keretösszeget, amit fel tudnánk használni, ha szükséges. Persze természetesen az 
önkormányzat gazdálkodásával nincs semmi probléma, de ha ezek az 5 millió alatti 
kifizetések feltornyosulnának, akkor lenne mihez nyúlni, ha szükséges. Ezt a keretösszeget, 
csak esetlegesen, ha szükséges, ezekre a pályázati számla kifizetésekre, pályázati önerőre 
használnánk. Egyeztetni fogunk, ha a testület is úgy gondolja az ügyben, hogy fedezetet 
kérnek-e rá, vagy nem, mik a feltételek. Egyéb hitel lehetőség is lenne, de ez a legkedvezőbb, 
ha szükséges lenne. Egy évre kötnénk a bankkal ezt a hitelszerződést, aztán lehet 
hosszabbítani is. 
 
Hajdu Gábor: Ez sem biztos, hogy kell. Van pénzünk jelenleg, még lekötött is, de elég sok 
pályázatunk fut. 
 
Vass András: Ez tényleg a legjobb konstrukció. 
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Naszádi Ferenc: Mennyi a kamat összege, amit fizetni kell rá? 
 
Vass András: Azt hiszem 0,3% körüli összeg. 
 
Elekes Péter: Amikor ez a konstrukció igénybevételre kerülne, arról mindig esetenként 
döntsön a testület. 
 
Hajdu Gábor: Javasolom, hogy vegyük igénybe ezt a konstrukciót a pályázati pénzekre. A 
testület most dönt róla, a kifizetések, ha szükséges ebből mennek a pályázatokra. Semmi nem 
kerül úgy kifizetésre, hogy ne tudná a testület. Szavazásra tette az elhangzottakat. A 
Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
90/2009.(IX.09.) számú határozat 
 
Tárgy:  Folyószámla hitel igénybevétele 
 
Bánréve Község Önkormányzata a Sajóvölgye Takarékszövetkezetnél 15.000 000.- Ft, azaz 
Tizenötmillió forint folyószámla hitelt igényel. A fenti hitelt a folyamatban lévő pályázatok 
önerejének, illetve a beérkezett számlák előre történő kifizetésének finanszírozására 
használható fel.  
Felhatalmazza a polgármestert a hitelszerződés megkötésére. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
Elekes Péter: A járda pályázat anyagát a bizottság ellenőrizte, sok hiányosságot tapasztaltunk. 
Erről, azóta sem esett szó. A munka minősége is kifogásolható. A Miskolci-táblai játszótér 
pályázat ügyében is érdekelne, hogy tételesen mi mibe került. 
 
Hajdu Gábor: A játszótér esetében minden annyiba került, mint ami az ajánlatban szerepelt, 
amiről annak idején a testület döntött. A járdával kapcsolatosan nem láttam a bizottság 
javaslatát, hogy mit tárt fel. Erre így választ nem tudok adni. Szóban hallottam, hogy az 
anyagban szereplő meleg burkolattal kapcsolatosan volt valami, hogy arra pénz lett 
elszámolva. A vállalkozót hívtam fel, és tájékoztatott, hogy ennek a munkanemnek ez a 
megnevezése. Ha megnézzük meleg burkolatra semmi nincs elszámolva, csak hideg 
burkolatról van szó, de még egyszer hangsúlyoznám, hogy a munkanem megnevezése, 
hivatalosan ez, egy gyűjtőnév. Ha bárkinek bármilyen problémája adódik, javaslom, hogy ne 
jelentgessen, hanem a vállalkozót elhívjuk és minden kérdést, fel lehet neki tenni, ő meg fogja 
tudni, a szakember szemével válaszolni őket, mindent elmagyaráz, mindent megmutat. 
Kérdeztem a vállalkozót, hogy az éves garanciát mikor végzik, mert a bizottság ellenőrzést 
végzett, mozog, stb. Ő kérdezte, hogy miért, mi a gond. Eljöttek, újra tömörítették, újra 
beseperték. Ha újra tömörödik, újra be fogják seperni.  
 
Elekes Péter: Hol történt árok bővítés, mélyítés, mert az is szerepel? 
 
Hajdu Gábor: Mondom, hogy egy egyeztetésre a vállalkozót fogjuk elhívni, ő mindenre 
választ fog tudni adni. A Magyar Államkincstártól már háromszor voltak kinn tételesen 
ellenőrizni a járdát. Végignézték, mérték, jegyzőkönyv készült róla. Minden papírt is 
végignéztek. Mindent rendben találtak.  
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Ez a jövőre legyen tanulság. Ha bármikor, bármelyik projekt kapcsán, menet közben bármit 
látunk, akkor kell jelezni. Ha bármi gond van, bárki bármit észlel, akkor szóljon, időben, 
idehívjuk a vállalkozót. Mindenre lehet megoldást találni. Ha bármi gond van, akkor csak 
önmagunkat tudjuk jelentgetni, az pedig nem igazán jó dolog. Egyébként mindenhol 
dicsérettel elszámoltunk. 
 
Elekes Péter: Lepapírozva persze, hogy rendesen le van. Gépi tömörítést pl. mikor végeztek? 
 
Hajdu Gábor: Én is többször ellenőriztem, hogy a munka, rendesen van-e végezve. Az óvoda 
előtt nagyon sok autó fordul meg, mégsem süllyed ott a talaj, a gépkocsibejárók is jól bírják, 
ott sem jelentkeznek gondok. Azt, hogy mit hogy tömörítettek, azt a vállalkozótól kell 
megkérdezni. A jelentgetésre csak mi fizethetünk rá, ezt kellene belátni. Idehívjuk és 
szembesítjük a vállalkozót a problémával. Amikor látja valaki a problémát, akkor kell szólni, 
akkor idejében meg tudjuk kérdezni, felelősségre tudjuk vonni, ha szükséges egyáltalán. 
 
Elekes Péter: Már az óvoda projekttel kapcsolatosan is tudok, kifogást mondani. Arról volt 
szó, hogy a törmeléket, mindent a vállalkozó elszállít, mégis egy nagy gödör lett ásva és a 
betontörmeléket abba teszik. 
 
Hajdu Gábor: Igen, azt én mondtam, hogy így csinálják, ugyanis víznyelőt kell készíteni. Ezt 
egyébként pótmunkában vállalták. Tudjuk, hogy ott a régi iskolánál minden tele volt beton 
rétegekkel. Egy gép 2 hete töri ezeket, rendet tesznek az egész udvaron. Egyébként ingyen, 
mert ez nincs beépítve a munkába. Én kértem. Az iskolánál is így csináltuk. Azért kell a 
víznyelő, mert olyan a talaj minősége, tiszta salak, hogy kell, ahol el tud szivárogni, szikkadni 
a víz. Ez mind pótmunka, ez mind be lesz naplózva. Ezért mondom, hogy beszéljünk meg 
mindent idejében, jelezni kell. Nem utólag kell jelentgetni. Pl. a kerítés sincs betervezve, ez is 
pótmunka, ez is naplózva lesz. Azt mondták, hogy ha a régi kerítés jó, minek szétverni, utána 
újat csinálni, akkor legyen meg végig. Változás a projekt kapcsán, hogy nem az a kazán lesz, 
ami a tervben szerepel, hanem külön óra lesz az iskolának és az óvodának. Ez is le lesz 
naplózva, rendben ledokumentálva. Arról, hogy nem az eredeti Wolf kazán lesz, arról is napló 
készül. Sajnos vannak rosszindulatú emberek. Rólam azt híresztelik pl., hogy Egerbe 
költözöm a családommal, mert már nem akarok polgármester lenni. Jelentem, igenis szeretnék 
még négy évet, mégpedig azért, mert a szennyvízprojektet szeretném megvalósítani. Az 
kezdetektől a szívügyem. Azért látni kell, hogy nagyon sokat fejlődött a település. Ez a 
testület már most büszke lehet magára, azért a munkáért, amit végzett. És úgy tudunk fejlődni, 
hogy hitelünk sincs. Igaz, hogy jutalmat senki nem kapott. Pedig a végzett munkáért, ha 
belegondolunk, sok esetben megérdemelte volna a dolgozó. A feljelentgetés előtt, meg kell 
győződni a dolgokról, kérdezni kell, szólni, amikor a kérdéses dolog időszerű. Annak, amit 
beszélnek a rosszakarók, ne üljünk fel. Én minden esetben ennek a mundérnak a becsületét 
védem.  
 
Elekes Péter: Én a járda ügyében már korábban is többször szóltam. 
 
Hajdu Gábor: A következő pénzügyi bizottsági ülésre, ha úgy gondolja a testület, hívjuk ide a 
vállalkozót. Egy hajóban evezünk, ezt kellene belátni. A piszkálódásnak én nem látom 
értelmét. Én nem értek ahhoz a szakmai munkához, magyarázatot éppen ezért nem tudok 
kielégítően adni a munkával kapcsolatosan, de ha a szakembert megkérdezzük, ő fog tudni 
válaszolni a kérdésekre. Az biztos, hogy az Államkincstár is és a VÁTI is ellenőrizte 
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többször, és mindent rendben találtak, minden esetben. Ez már egy lezárt pályázat. A jövőre 
kellene tekinteni, nem azzal foglalkozni, ami már befejeződött. 
 
Ujváry Ferenc: Én, mint a pénzügyi bizottság elnöke, már nem kívánnék többet foglalkozni 
ezzel a járda üggyel. Ismertette a pénzügyi bizottság járda ügyben készült jegyzőkönyvi 
megállapításokat, melyek a jegyzőkönyv mellékletét képezik. Ez július 08-i állapot volt. 
Azóta én is többször néztem, valóban nem süllyed sem az óvodánál, sem máshol. Én is 
folyamatosan figyelem és sehol nem tapasztaltam jelenleg problémát. A besöprés újra 
megtörtént, véleményem szerint nincs már ezzel semmi probléma, ami szemmel látható és 
kifogásolható lenne.  
 
Elekes Péter: A 28.000,-Ft/m az ellen a bizottságnak nincs kifogása? 
 
Ujváry Ferenc: A munkával kapcsolatosan nincs kifogás, többször is néztem a járdát. 
Elekes Péter: Két zacskó homokot besepertek. 
 
Ujváry Ferenc: A hiányosságok kijavításra kerültek. 
 
Naszádi Ferenc: Javasolj időpontot és megnézzük. 
 
Hajdu Gábor: Folyamatosan lehet nézni. A következő ülésig kérem, hogy mindenki nézze 
meg. A táblát, azt folyamatosan ellopják, újragyártatjuk. 
 
Kozma Lászlóné: Én eddig is éreztem már a hiányát, hogy a lakosokkal a közvetlen 
kapcsolatot keressük. Egy községbejárást lehetne tartani, végigmenni a falun, beszélgetni, 
közvetlen beszélgetés kapcsán tudhatjuk meg, hogy kinek mi a problémája. 
 
Hajdu Gábor: Én ezt folyamatosan csinálom a magam részéről. Beszélgetek az emberekkel. 
 
Bán János: A bizottság ülésén felvetődött és én is javaslom, hogy a következő ülésen tartsunk 
egy falubejárást. 
 
Tóth Csabáné: És hová mész ki? Ezt úgy nem lehet, hogy mind a tízen kimegyünk egyszerre. 
Ezt mindenki saját maga tudja csinálni, folyamatosan, a mindennapokon. 
 
Elekes Péter: Meg kell kérdezni az ott lakókat, a Miskolci-táblánál is.  
 
 
Hajdu Gábor: Az idősek estje 25-én kerül megrendezésre, a következő testületi ülés 
szeptember 23-án 13.30 órakor kerül megtartásra.  
 
Ujváry Ferenc: Szeptember 08-án a Pénzügyi Bizottság ülésezett. A költségvetés tárgyalása 
kapcsán két észrevétel, javaslat lenne a bizottság részéről. 
Az egyik dolog, hogy az orvosi ügyelet részére 800.000,-Ft-os átutalás, az micsoda?  A másik 
a kintlévőségekkel kapcsolatosan (ez jelenti az adók módjára behajtandó tartozásokat, egyéb 
tartozásokat) javasoljuk, hogy kerüljön megkeresésre egy végrehajtó. Jegyző Asszony kérjen 
tőle árajánlatot, hogy milyen feltételekkel tudná vállalni a kintlévőségeink behajtását. Erről a 
későbbiekben tájékoztatást kérnénk.  
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Elekes Péter: A bizottsági ülésen Éva néninek volt egy olyan javaslata a magánszemélyekkel 
kapcsolatosan, hogy születhetne egy olyan határozat, hogy az 50%-át fizesse meg, az 50%-át 
elengednénk. 
 
Kozma Lászlóné: Konkrétan egy személyre tettem javaslatot. 
 
Elekes Péter: Ez diszkrimináció lenne. Hogy lehetne dokumentálni? 
 
Kozma Lászlóné: Én a mi volt dolgozónkra tettem javaslatot. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Kérhet részletfizetést a tartozásra. Felvesszük a kapcsolatot egy 
végrehajtóval. Ajánlatot kérünk. Csak akkor fizetünk, ha ténylegesen végrehajt. Olyan 
megállapodást kell kötni.  
 
 
Több indítvány, javaslat nem merült fel. Hajdu Gábor József polgármester az ülést bezárta. 
Ezután a Képviselő-testület közös ülést tartott Sajópüspöki, Serényfalva, Hét Községek 
Képviselő-testületeivel. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
Hajdu Gábor József          Tóthné Mustos Beatrix   
     polgármester                        jegyző  
 
 
 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 

 
 

      Révay István                        Bán János  
     alpolgármester             képviselő       
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Bánréve, Sajópüspöki, Serényfalva, Hét Községek Képviselő-testületének 2009. 
szeptember 09-én 15.00 órai kezdettel a bánrévei polgármesteri hivatalban megtartott 
üléséről. 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testületek! Köszöntök Mindenkit! Most beszéltem Bende 
György Úrral, Hét Község polgármesterével. Ő nem tud részt venni az ülésen, mert 
Budapesten van dolga. Képviselő-testületének jelezte, hogy jöjjenek el az ülésre. 
 
Henyecz Sándorné körjegyző: Hét Község Képviselő-testülete azért nem jött el az ülésre, mert 
nem kaptuk meg időben, a megállapodásban szereplő 8 nappal korábban a meghívót és így 
nem tudtuk megszervezni. 
 
Hajdu Gábor: Mondom, hogy telefonon most beszéltem Bende György polgármester Úrral és 
azt jelezte, hogy jönni fognak a képviselők. Amennyiben nem érkeztek meg, akkor biztosan 
valamilyen szervezési probléma adódhatott. Azt mondta, Hét Község Képviselő-testülete 
részéről a költségvetési beszámolót tekintsük elfogadottnak, tárgyalták, elfogadták. 
 
Herczeg Tibor jegyző: Ez így nem törvényes, így tárgyalni nem lehet. Amennyiben Hét 
Község Képviselő-testülete nem jelent meg, úgy Serényfalva sem tud dönteni az ülésen a 
beszámolóról. Ezt az ülést újra össze kell hívni egy más időpontban.  
 
Hajdu Gábor: Az úgy már határidőn túl lesz, hiszen szeptember 15-ig el kell fogadni a 
beszámolót. A jövő héten polgármesteri és jegyzői konferencia is lesz, tehát 15-ig ez már 
biztosan nem lesz elfogadva. Más esetekben nem jelentett eddig gondot a testületeknek, mikor 
nem közös ülésen fogadtuk el, hanem mindenki megtárgyalta a saját ülésén. Ez most gondot 
jelent, hogy Hét nem tud jelen lenni. Most már nem lehet így elfogadni.  
 
Mivel Hét Község Képviselő-testülete nem érkezett meg az ülésre, ezért Serényfalva Község 
Képviselő-testülete elhagyta az üléstermet. 
 
Jelen vannak:   
 
Bánréve Képviselő-testülete részéről: 

Hajdu Gábor polgármester,  
Révay István alpolgármester, 
Elekes Péter, 
Bán János, 
Kozma Lászlóné, 
Naszádi Ferenc, 
Tóth Csabáné, 
Ujváry Ferenc, 
Vass András, 
Virág Imréné képviselők, 
 

Tanácskozási joggal: Tóthné Mustos Beatrix jegyző, 
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Sajópüspöki Képviselő-testülete részéről: 
   Varga Zoltánné polgármester, 
   Varga Istvánné alpolgármester, 
   Reményi Lajosné, 
   Tamás János képviselők, 
 
Tanácskozási joggal:   Henyecz Sándorné körjegyző. 
 

 
Hajdu Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület határozatképes, 10 képviselő jelen van. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Révay István 
alpolgármester Urat és Bán János képviselő Urat javasolta. Így, hogy Hét és Serényfalva 
Képviselő-testülete nincs jelen az ülésen, a költségvetés I. féléves végrehajtásáról szóló 
beszámolóból a tagóvodai részt tudjuk megtárgyalni Sajópüspöki Képviselő-testületével 
közös ülésen. 
 
Képviselő-testület 10 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
Napirend: Beszámoló a költségvetés I. féléves végrehajtásáról a Bánréve 
Napköziotthonos Óvoda és annak tagintézménye  vonatkozásában 
 
 
Varga Zoltánné polgármester Asszony köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
Képviselő-testület határozatképes, 4 képviselő jelen van. Javaslatot tett a napirendi pontra. 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Varga Istvánné alpolgármester Asszonyt és Tamás János képviselő 
Urat javasolta, melyet a Képviselő-testület egyhangúlag elfogadott.  
 
Napirend tárgyalása:  
 
1.napirendi pont: Beszámoló a költségvetés I. féléves végrehajtásáról a Bánréve 
Napköziotthonos Óvoda és tagintézménye vonatkozásában 
 
Hajdu Gábor: Megkérem a Pénzügyi Bizottság Elnökét, ismertesse előterjesztését. A 
beszámolóból a tagóvodára vonatkozóan születne döntés. 
 
Ujváry Ferenc: Ismertette előterjesztését, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Az előterjesztésből kitűnik, hogy a Sajópüspöki tagóvoda 
vonatkozásában a bevételi oldal 52,9%-os, a kiadás 49%-ban teljesült. Jónak mondható a 
teljesítés mind bevételi, mind kiadási oldalon. 
 
Varga Zoltánné: Tisztelt Képviselő-testületek! Az előző ülés alkalmával arról volt szó, hogy 
Sajópüspökire Bánrévének rá kell fizetnie. Bánréve a Sajópüspöki óvoda mínuszát nem fizeti 
meg.  Ismertetném az előzményeket, hogy hogyan is jutott idáig az a dolog az előzmények 
során. El szeretném mondani, hogy a Sajópüspöki Képviselő-testület próbál partner maradni a 
közös ügyünkben, amiben a törvény kötelez. Egy korrekt, pozitív hozzáállásra van ehhez 
szükség mindkét oldalról. Ismertetem a 2009. 09. 01-jén kelt levelemet, amit Bánrévére 
megküldtem. Ismertette az átiratot, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 17



Egy költségvetés tervezésnél mindenképpen látni kell, hogy hogyan alakulnak a számok. 
Időben kell egyeztetni, utólag nem lehet benyújtani a számlát. Sajópüspöki Önkormányzata is 
nehéz helyzetben van. Ha előre tudunk valamiről, akkor azzal lehet számolni, de így utólag 
már nem igazán van lehetőség. 
 
Henyecz Sándorné: A társulási megállapodásban rögzítve van, hogy ki mit vállal. Mi eleget 
tettünk az abban foglaltaknak. Eddig arról volt szó, hogy nem elég a pénz, mostanra elég lett, 
sőt, mint látható, még pluszt is mutattak ki. Ez számunkra furcsa és érthetetlen. Április 
hónapban még mínuszok voltak emlegetve, mostanra 207 ezer forint plusz jelentkezik. 
Látható, hogy az óvodának van mínusza, nem a tagóvodának. 
 
Hajdu Gábor: Most nem ez a napirend. Amiről a napirend szól, arról kellene beszélni. 
 
Henyecz Sándorné: Olyan formában fogadjuk el a tagóvodára vonatkozó beszámolót, hogy 
Bánréve mondja ki, hogy ha jelentős mínusz jelentkezik az óvoda esetében, akkor ezt a 
mínuszt ne a Sajópüspöki önkormányzat fizesse meg. Egyébként a megállapodás alapján ezt 
nem is kérhetik. A mínusz a bánrévei óvodáé, fejlesztési kiadásból.  
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az óvodára és tagóvodára vonatkozó beszámolót 
és elhangzottakat. Ezzel a módosítással javaslom elfogadni az óvodára vonatkozó 
beszámolót. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
 
91/2009. (IX.09.) számú Határozat 
 
Tárgy: Beszámoló a költségvetés I. féléves végrehajtásáról – a Bánréve Napköziotthonos 
Óvoda és tagintézménye vonatkozásában 
 
Bánréve Község Képviselő-testülete a Bánréve Napköziotthonos Óvoda és Sajópüspöki 
tagóvoda vonatkozásában elfogadja a beszámolót a költségvetés I. féléves végrehajtásáról, 
azzal a kiegészítéssel, hogy Bánréve Község Képviselő-testülete kimondja, hogy ha mínusz 
jelentkezik az intézmény óvodái esetén a költségvetésben, akkor azt a mínuszt nem a 
Sajópüspöki Önkormányzatnak kell megfizetnie.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
Varga Zoltánné polgármester szavazásra tette az óvodára és tagóvodára vonatkozó 
beszámolót és elhangzottakat. Sajópüspöki Község Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az 
alábbi határozatot hozta: 
 
        /2009. (IX.09.) számú Határozat 
 
Tárgy: Beszámoló a költségvetés I. féléves végrehajtásáról – a Bánréve Napköziotthonos 
Óvoda és tagintézménye  vonatkozásában 
 
Sajópüspöki Község Képviselő-testülete a Bánréve Napköziotthonos Óvoda és Sajópüspöki 
tagóvoda vonatkozásában elfogadja a beszámolót a költségvetés I. féléves végrehajtásáról, 
azzal a kiegészítéssel, hogy Bánréve Község Képviselő-testülete kimondja, hogy ha mínusz 
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jelentkezik az intézmény óvodái esetén a költségvetésben, akkor azt a mínuszt nem a 
Sajópüspöki Önkormányzatnak kell megfizetnie.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Varga Zoltánné polgármester 
 
Hajdu Gábor: A mi testületünk többször tárgyalta a közös együtt nem működést. Már 
készítem az előterjesztést, ami arról fog szólni, hogy a megállapodást az óvoda 
vonatkozásában fel fogom mondani. Mással biztosan jobban fog járni Sajópüspöki. Nem 
együttműködést mutat a működés. 
 
Megérkeztek az ülésre Hét Község Képviselő-testületéből Lászka István és Kiss Bertalan 
képviselő Urak. 
 
Lászka István: Elnézést a késésért, szervezési gondok adódtak. 
 
Hajdu Gábor: Sajnálatosan Serényfalva Képviselő-testülete már kivonult az ülésteremből, 
mert Hét Község Képviselő-testülete nem érkezett meg. 
 
Ezután Lászka István és Kiss Bertalan képviselő Urak elhagyták az üléstermet. 
 
Varga Zoltánné: Nem arról van szó, hogy nem akarunk együttműködni Bánrévével, hanem 
arról, hogy nem kaptunk időben adatot. Tudott adatot adni Bánréve 2008. évről, vagy nem? 
Az nekünk nem válasz, hogy a többcélú társulástól nem adták az adatokat, amire szükség lett 
volna. Nem tudtunk olyat elfogadni az adatok hiánya miatt, ami kerek lett volna. 
 
Hajdu Gábor: A mi testületünk is fel volt háborodva, és kifogásolta, hogy miért nincsen adat. 
Egyszerűen semmilyen adatot nem szolgáltattak a társulástól, amire szükségünk lett volna, a 
mi adataink összeállításához. Többszöri egyeztetésre is csak egy firkálmányt kaptunk, amikor 
személyesen bement a kolléganő. Az persze senkit nem érdekel, hogy Sajópüspökivel 
kapcsolatosan a mi igazgatásunk költsége mennyivel nőtt, és a dolgozókra mennyivel több 
munka hárul. Az egyik pedagógus kapott az óvodában 2008. évben jubileumi jutalmat, ami 
természetesen járt neki, az nem fért bele a költségvetésbe. A társulás tulajdonképpen azért jött 
létre, hogy a mínuszok csökkenjenek. Az összes mínusz akkor csökken, ha a tagóvoda 
mínusza is csökken, ha nem így van, akkor az összes nő. Nálunk már bevezetésre kerültek 
szigorítások, amik a tagintézményeknél is bevezetésre kerülnek az elkövetkezendőkben. 
Például a telefon részletező számla is. Nagyon oda kell figyelni minden forintra.  
Senki nem tudta tervezni előre a költségvetést, ennyi lett a tény. Ne várja el Sajópüspöki, 
hogy csökkenjen a mínusz. Az iskolához is mindig hozzá kell tenni, ki kell egészíteni.  
Egyébként mi erre a témára most nem készültünk. Én javasolni fogom, hogy mondjuk fel a 
társulási megállapodást, mert így ez nem mehet, nem fog menni. A kolléganőm bejött 
hozzám, és azt mondta, hogy lemond, mert ezt így, hogy nekünk nem szolgáltatnak adatot, 
nem lehet megcsinálni. Meg kell nézni a 2008. évi teljesítést és látható, hogy túllépés van. 
Ebben az évben döcögősen elmegy a dolog, de a feladataink jelentősen megnőttek. Itt nálunk 
is nehéz a helyzet. Annak, ami most felolvasásra került a fele sem igaz. A leveleinkre soha 
nem kaptunk választ, vagy késve, vagy egyáltalán nem jött, amit kértünk a közös 
együttműködéshez. Az lenne a Sajópüspöki szülők érdeke is véleményem szerint, hogy 
maradjon ott helyben az iskola és az óvoda. Amennyiben a vezetés ilyen hozzáállást tanúsít, 
úgy ez nem lesz megvalósítható. Valika néni annak idején óva intett minket a társulási 
megkötésekor, mert emlékszik rá, hogy mindig sok volt a veszekedés. Most például nem 
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tudtuk a normatívát igényelni, mert a társulási módosítás sem került elfogadásra. Én is azt 
szeretném, ha mennének a dolgok, maradjon meg a barátság, de ez így, ilyen hozzáállással 
nem lesz tartható. Nem azért csináltuk a társulást, hogy a Sajópüspöki mínusz kevesebb 
legyen, hanem azért, hogy a közoktatásnak csökkenjen összességében a mínusza. Sajnos 
folyamatosan elbeszélünk egymás mellett. Azt senki sem nézi, hogy nálunk egy csomó 
ember, egy csomó munkát hozzátesz ehhez az egészhez, és mégsem megy az együttműködés. 
Ez így nincs jól és nem fog menni. Úgy tűnik, hogy azt akarjuk, hogy sehogy ne menjen. Ez 
egy jelenség. Jogászkodni lehet, mint például az imént Herczeg Tibor jegyző Úr is 
jogászkodott, hiszen Gyuri megmondta, hogy Budapestre kellett utaznia, de a többiek jönni 
fognak, ők elfogadták a költségvetést. Én Bánrévének még egy forint pluszt se kértem, hogy 
Bánréve gazdagodjon a társulásból. 2008-ban nagy túllépés volt. Azt kértem, amikor leültünk 
Polgármester Asszonnyal és Jegyző Asszonnyal megbeszélésre, hogy oldjuk meg valahogy. 
Ági azt mondta, hogy az tavalyi, azzal ők már nem tudnak foglalkozni. Ez nem megoldás, és 
nem is volt szándék a megoldás keresésére részetekről. Az adatok a költségvetéshez tényleg 
későn érkeztek, ezt elismerjük, de mi sem rendelkeztünk azokkal az alap adatokkal, ami az 
anyag összeállításához feltétlenül szükséges volt. Jogászkodni itt is lehet. El kell 
gondolkodni. Vagy együttműködünk, vagy azt akarják, hogy semmi se működjön. A 
megállapodásra lehet hivatkozni, abban az is benne van, hogy tárgyalni kell. Az egyébként 
egy nagyon rossz megállapodás volt. Nincs pénz, persze, sehol nincs pénz. Senki ne várja el 
azt, hogy azért, hogy egy tagintézmény működjön, az egy másik települést terheljen. 
Valamennyi plusznak lennie kell.  
 
Varga Zoltánné: A törvény rákényszerít a társulásra minket. 
 
Hajdu Gábor: Az óvoda esetében nem, ott szívességet tettünk.  
 
Varga Zoltánné: Az óvodával kapcsolatos előzetes számításoknál látni kellett volna, hogy mi 
lesz a helyzet. A költségvetés tervezésénél ezt látni kell. 
 
Hajdu Gábor: Értsd már meg, hogy nem kaptunk adatot hozzá. Csak mellébeszélsz! 
 
Varga Zoltánné: Az a gond, hogy te úgy állítod be a saját testületed előtt, hogy mindig 
mindenért Sajópüspöki a hibás. Egyébként pedig én megvártam, amíg te befejezted a 
mondanivalódat. Lehet tőled beszélni? Azt hittem eddig, hogy egy kulturált ember vagy. 
 
Hajdu Gábor: Nem vagyok az. 
 
Varga Zoltánné: Rá kell, hogy jöjjek. Kezdem megérteni a többi polgármestert, akik 
nincsenek rólad jó véleménnyel. Kérem Bánréve Község Képviselő-testületét, hogy ne a 
polgármester Úr véleménye vezérelje Önöket. Le kell ülni együtt a testületeknek, és együtt 
kell tudni tervezni és tárgyalni. Sajópüspöki hajlandó az együttműködésre, ha előre látjuk, 
hogy mire számítsunk, akkor hajlandóak vagyunk hozzátenni is. Utólag már nincs rá 
lehetőség. Már jócskán túl vagyunk a 2008-as éven. Ha bármi gond van, akkor szoktak szólni. 
Felháborító, ahogy viselkedsz. Sajópüspöki továbbra is együtt szeretne működni Bánrévével. 
A tervezéskor üljünk le, és akkor mindenre lehet megoldást találni. Sajópsüpökire nem kellett 
költenie Bánrévének. 
 
Hajdu Gábor: Ez sem igaz. Építettünk három tantermet, hogy fogadni tudjuk a 
gyermekeiteket.  Csoportbontások történnek, stb. Ha megszűnik a társulás, nem lesz 
megállapodás, akkor legalább majd szelektálhatunk, hogy melyik gyereket fogadjuk, melyiket 
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nem. Mi hibáztunk valóban, abban, hogy nem tudtunk adatot adni időben, de nekünk sem 
álltak rendelkezésre a szükséges adatok.  
 
Varga Zoltánné: Fordított esetben ezt nem fogadnád el tőlem te sem. 
 
Révay István: Ketten vitatkoztok. Ez nem tartozik a testületekre. 
Hajdu Gábor: Szóban jeleztem a testületnek, tudnak róla. Tájékoztattam őket, hogy adat nem 
adás volt a gond. Én Bánrévének vagyok a polgármestere, te Sajópüspökinek. Én Bánrévét 
képviselem a végsőkig. 
 
Elekes Péter: Ez személyeskedés. Lehet az intézményt érintően utólag módosítani? A törvény 
lehetővé teszi? 
 
Tóthné Mustos Beatrix: A zárszámadásig lehet. 
 
Varga Zoltánné: Gabi, sok helyen unják a habitusodat. Korrekt együttműködéssel 
véleményünk szerint tovább lehet vinni a dolgokat. Ha meg sem adod a lehetőséget, hogy 
működjön, akkor azt megígérem, hogy a gyerekeket el fogjuk vinni. A normatíva közel 32 
millió forint, amit mi viszünk, az 8 millió lesz. Én bízom a Képviselő-testület józan 
ítélőképességében.  
 
Tóth Csabáné: Ez nem az az ülés, ahol arról kellene dönteni, hogy elmennek a Sajópüspöki 
gyerekek.  
 
Elekes Péter: El kell látni a testületet megfelelő anyaggal. 
 
Virág Imréné: Azt szoktuk mondani, hogy ne döntsünk első felindulásból. Az előzményeket 
tekintve, mindenki álláspontját nézve, mi is szóltunk és haragudtunk, hogy nem kaptunk 
időben adatokat. Ez nyilvánvaló. Így Sajópüspöki sem tudta megkapni időben, ez is 
természetes. Én 1960-ban kezdtem, és azóta a Sajópüspöki gyerekek mindig idejártak 
iskolába. Ebből soha nem volt vita, hogy hová menjenek a gyerekek? A szülők sem 
örülnének, hiszen azért csak könnyebb, hogy itt közel a szomszéd településre jár a gyerek. 
Nem tartom jónak a két polgármester vitáját, azt sem, hogy előttünk csapódik le. Mindkét 
településsel el kell beszélgetni. A pénz, az mindenkinek pénz. Itt kompromisszum kényszer 
van. A testületek között megegyezés kell, szülessen. Térjünk erre vissza később. Próbáljunk 
megegyezni. Én az előző vitánál is ezt mondtam, hogy egyezzünk meg. Korrektül meg lehet 
egyezni mindenben. Vissza kell térni rá. A Sajópüspöki szülők sem örülnének véleményem 
szerint, hogyha Ózdra kellene hordani a gyerekeiket. Józanul mérlegelve kell a testületeknek 
erről dönteni. 
 
Varga Zoltánné: Köszönöm. Ezt kérném én is a Képviselő-testületektől. Mi polgármester 
Úrral nem vagyunk jó vitapartnerek. Le kell ülni, tárgyalni. Az lenne a fontos, hogy időben 
értesüljünk a dolgokról.  
 
Bán János: Többször le kell ülni a testületeknek tárgyalni. A félévesnél az óvodán + 200 ezer 
forint van. Le kell ülni a III. negyedéves beszámolónál is és közösen dönteni a jövőt érintően. 
Keressük a lehetőséget az együttműködésre. Mi is az együttműködést szorgalmazzuk.  
 
Hajdu Gábor: Én abban is benne vagyok, hogy a testületek nélkülünk üljenek le, akkor mi 
nem fogunk vitázni. Valóban le kell ülni a testületeknek, hogy mindenki mindent 
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megismerjen. A két testület meg fog egyezni. Én a vitában mindig Bánrévét képviselem. Ez a 
dolog nem tartozott ide, a mai ülésre. 
 
Révay István: Egy vezetőnek mindig minden helyzetben azonnal tudni kell reagálni a 
felvetődő problémákra. Itt neked erre tudni kell választ adni.  
 
Hajdu Gábor: A testületek nem tudják, hogy milyen nehezen mennek a dolgok. 
 
Elekes Péter: Szomorú, hogy a testület nem tudja. 
 
Varga Zoltánné: Higgadt nekifutással kell erre visszatérni. A jövő az együttműködésről szól. 
Mi kompromisszum készek vagyunk, az biztos. Köszönjük szépen. 
 
Sajópüspöki Képviselő-testülete távozott az ülésről. 
 
Több indítvány, javaslat nem merült fel, Hajdu Gábor József polgármester az ülést bezárta. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
Hajdu Gábor József       Tóthné Mustos Beatrix 
     polgármester                    jegyző  
 
 
 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 
 
 
 
          Révay István                               Bán János 
         alpolgármester                                                         képviselő 
 
 
Sajópüspöki Község részéről: 
 
 
Varga Zoltánné       Henyecz Sándorné 
   polgármester                      körjegyző 
 
Jegyzőkönyv hitelesítők: 
 
 
 
   Varga Istvánné            Tamás János 
   alpolgármester                képviselő 
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 
Készült: Bánréve, Sajópüspöki, Serényfalva, Hét Községek Képviselő-testületének 2009. 
szeptember 09-én 15.00 órai kezdettel a bánrévei polgármesteri hivatalban megtartott 
üléséről. 
 
Hajdu Gábor: Tisztelt Képviselő-testületek! Köszöntök Mindenkit! Most beszéltem Bende 
György Úrral, Hét Község polgármesterével. Ő nem tud részt venni az ülésen, mert 
Budapesten van dolga. Képviselő-testületének jelezte, hogy jöjjenek el az ülésre. 
 
Henyecz Sándorné körjegyző: Hét Község Képviselő-testülete azért nem jött el az ülésre, mert 
nem kaptuk meg időben, a megállapodásban szereplő 8 nappal korábban a meghívót és így 
nem tudtuk megszervezni. 
 
Hajdu Gábor: Mondom, hogy telefonon most beszéltem Bende György polgármester Úrral és 
azt jelezte, hogy jönni fognak a képviselők. Amennyiben nem érkeztek meg, akkor biztosan 
valamilyen szervezési probléma adódhatott. Azt mondta, Hét Község Képviselő-testülete 
részéről a költségvetési beszámolót tekintsük elfogadottnak, tárgyalták, elfogadták. 
 
Herczeg Tibor jegyző: Ez így nem törvényes, így tárgyalni nem lehet. Amennyiben Hét 
Község Képviselő-testülete nem jelent meg, úgy Serényfalva sem tud dönteni az ülésen a 
beszámolóról. Ezt az ülést újra össze kell hívni egy más időpontban.  
 
Hajdu Gábor: Az úgy már határidőn túl lesz, hiszen szeptember 15-ig el kell fogadni a 
beszámolót. A jövő héten polgármesteri és jegyzői konferencia is lesz, tehát 15-ig ez már 
biztosan nem lesz elfogadva. Más esetekben nem jelentett eddig gondot a testületeknek, mikor 
nem közös ülésen fogadtuk el, hanem mindenki megtárgyalta a saját ülésén. Ez most gondot 
jelent, hogy Hét nem tud jelen lenni. Most már nem lehet így elfogadni.  
 
Mivel Hét Község Képviselő-testülete nem érkezett meg az ülésre, ezért Serényfalva Község 
Képviselő-testülete elhagyta az üléstermet. 
 
Jelen vannak:   
 
Bánréve Képviselő-testülete részéről: 

Hajdu Gábor polgármester,  
Révay István alpolgármester, 
Elekes Péter, 
Bán János, 
Kozma Lászlóné, 
Naszádi Ferenc, 
Tóth Csabáné, 
Ujváry Ferenc, 
Vass András, 
Virág Imréné képviselők, 
 

Tanácskozási joggal: Tóthné Mustos Beatrix jegyző, 
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Sajópüspöki Képviselő-testülete részéről: 
   Varga Zoltánné polgármester, 
   Varga Istvánné alpolgármester, 
   Reményi Lajosné, 
   Tamás János képviselők, 
 
Tanácskozási joggal:   Henyecz Sándorné körjegyző. 
 

 
Hajdu Gábor polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a Képviselő-
testület határozatképes, 10 képviselő jelen van. Jegyzőkönyv hitelesítőnek Révay István 
alpolgármester Urat és Bán János képviselő Urat javasolta. Így, hogy Hét és Serényfalva 
Képviselő-testülete nincs jelen az ülésen, a költségvetés I. féléves végrehajtásáról szóló 
beszámolóból a tagóvodai részt tudjuk megtárgyalni Sajópüspöki Képviselő-testületével 
közös ülésen. 
 
Képviselő-testület 10 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítőket, és az alábbi 
napirendet. 
 
Napirend: Beszámoló a költségvetés I. féléves végrehajtásáról a Bánréve 
Napköziotthonos Óvoda és annak tagintézménye  vonatkozásában 
 
 
Varga Zoltánné polgármester Asszony köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
Képviselő-testület határozatképes, 4 képviselő jelen van. Javaslatot tett a napirendi pontra. 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Varga Istvánné alpolgármester Asszonyt és Tamás János képviselő 
Urat javasolta, melyet a Képviselő-testület egyhangúlag elfogadott.  
 
Napirend tárgyalása:  
 
1.napirendi pont: Beszámoló a költségvetés I. féléves végrehajtásáról a Bánréve 
Napköziotthonos Óvoda és tagintézménye vonatkozásában 
 
Hajdu Gábor: Megkérem a Pénzügyi Bizottság Elnökét, ismertesse előterjesztését. A 
beszámolóból a tagóvodára vonatkozóan születne döntés. 
 
Ujváry Ferenc: Ismertette előterjesztését, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Tóthné Mustos Beatrix: Az előterjesztésből kitűnik, hogy a Sajópüspöki tagóvoda 
vonatkozásában a bevételi oldal 52,9%-os, a kiadás 49%-ban teljesült. Jónak mondható a 
teljesítés mind bevételi, mind kiadási oldalon. 
 
Varga Zoltánné: Tisztelt Képviselő-testületek! Az előző ülés alkalmával arról volt szó, hogy 
Sajópüspökire Bánrévének rá kell fizetnie. Bánréve a Sajópüspöki óvoda mínuszát nem fizeti 
meg.  Ismertetném az előzményeket, hogy hogyan is jutott idáig az a dolog az előzmények 
során. El szeretném mondani, hogy a Sajópüspöki Képviselő-testület próbál partner maradni a 
közös ügyünkben, amiben a törvény kötelez. Egy korrekt, pozitív hozzáállásra van ehhez 
szükség mindkét oldalról. Ismertetem a 2009. 09. 01-jén kelt levelemet, amit Bánrévére 
megküldtem. Ismertette az átiratot, mely a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
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Egy költségvetés tervezésnél mindenképpen látni kell, hogy hogyan alakulnak a számok. 
Időben kell egyeztetni, utólag nem lehet benyújtani a számlát. Sajópüspöki Önkormányzata is 
nehéz helyzetben van. Ha előre tudunk valamiről, akkor azzal lehet számolni, de így utólag 
már nem igazán van lehetőség. 
 
Henyecz Sándorné: A társulási megállapodásban rögzítve van, hogy ki mit vállal. Mi eleget 
tettünk az abban foglaltaknak. Eddig arról volt szó, hogy nem elég a pénz, mostanra elég lett, 
sőt, mint látható, még pluszt is mutattak ki. Ez számunkra furcsa és érthetetlen. Április 
hónapban még mínuszok voltak emlegetve, mostanra 207 ezer forint plusz jelentkezik. 
Látható, hogy az óvodának van mínusza, nem a tagóvodának. 
 
Hajdu Gábor: Most nem ez a napirend. Amiről a napirend szól, arról kellene beszélni. 
 
Henyecz Sándorné: Olyan formában fogadjuk el a tagóvodára vonatkozó beszámolót, hogy 
Bánréve mondja ki, hogy ha jelentős mínusz jelentkezik az óvoda esetében, akkor ezt a 
mínuszt ne a Sajópüspöki önkormányzat fizesse meg. Egyébként a megállapodás alapján ezt 
nem is kérhetik. A mínusz a bánrévei óvodáé, fejlesztési kiadásból.  
 
Hajdu Gábor polgármester szavazásra tette az óvodára és tagóvodára vonatkozó beszámolót 
és elhangzottakat. Ezzel a módosítással javaslom elfogadni az óvodára vonatkozó 
beszámolót. Képviselő-testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
 
91/2009. (IX.09.) számú Határozat 
 
Tárgy: Beszámoló a költségvetés I. féléves végrehajtásáról – a Bánréve Napköziotthonos 
Óvoda és tagintézménye vonatkozásában 
 
Bánréve Község Képviselő-testülete a Bánréve Napköziotthonos Óvoda és Sajópüspöki 
tagóvoda vonatkozásában elfogadja a beszámolót a költségvetés I. féléves végrehajtásáról, 
azzal a kiegészítéssel, hogy Bánréve Község Képviselő-testülete kimondja, hogy ha mínusz 
jelentkezik az intézmény óvodái esetén a költségvetésben, akkor azt a mínuszt nem a 
Sajópüspöki Önkormányzatnak kell megfizetnie.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Hajdu Gábor József polgármester 
 
Varga Zoltánné polgármester szavazásra tette az óvodára és tagóvodára vonatkozó 
beszámolót és elhangzottakat. Sajópüspöki Község Képviselő-testülete 4 igen szavazattal az 
alábbi határozatot hozta: 
 
        /2009. (IX.09.) számú Határozat 
 
Tárgy: Beszámoló a költségvetés I. féléves végrehajtásáról – a Bánréve Napköziotthonos 
Óvoda és tagintézménye  vonatkozásában 
 
Sajópüspöki Község Képviselő-testülete a Bánréve Napköziotthonos Óvoda és Sajópüspöki 
tagóvoda vonatkozásában elfogadja a beszámolót a költségvetés I. féléves végrehajtásáról, 
azzal a kiegészítéssel, hogy Bánréve Község Képviselő-testülete kimondja, hogy ha mínusz 
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jelentkezik az intézmény óvodái esetén a költségvetésben, akkor azt a mínuszt nem a 
Sajópüspöki Önkormányzatnak kell megfizetnie.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Varga Zoltánné polgármester 
 
Hajdu Gábor: A mi testületünk többször tárgyalta a közös együtt nem működést. Már 
készítem az előterjesztést, ami arról fog szólni, hogy a megállapodást az óvoda 
vonatkozásában fel fogom mondani. Mással biztosan jobban fog járni Sajópüspöki. Nem 
együttműködést mutat a működés. 
 
Megérkeztek az ülésre Hét Község Képviselő-testületéből Lászka István és Kiss Bertalan 
képviselő Urak. 
 
Lászka István: Elnézést a késésért, szervezési gondok adódtak. 
 
Hajdu Gábor: Sajnálatosan Serényfalva Képviselő-testülete már kivonult az ülésteremből, 
mert Hét Község Képviselő-testülete nem érkezett meg. 
 
Ezután Lászka István és Kiss Bertalan képviselő Urak elhagyták az üléstermet. 
 
Varga Zoltánné: Nem arról van szó, hogy nem akarunk együttműködni Bánrévével, hanem 
arról, hogy nem kaptunk időben adatot. Tudott adatot adni Bánréve 2008. évről, vagy nem? 
Az nekünk nem válasz, hogy a többcélú társulástól nem adták az adatokat, amire szükség lett 
volna. Nem tudtunk olyat elfogadni az adatok hiánya miatt, ami kerek lett volna. 
 
Hajdu Gábor: A mi testületünk is fel volt háborodva, és kifogásolta, hogy miért nincsen adat. 
Egyszerűen semmilyen adatot nem szolgáltattak a társulástól, amire szükségünk lett volna, a 
mi adataink összeállításához. Többszöri egyeztetésre is csak egy firkálmányt kaptunk, amikor 
személyesen bement a kolléganő. Az persze senkit nem érdekel, hogy Sajópüspökivel 
kapcsolatosan a mi igazgatásunk költsége mennyivel nőtt, és a dolgozókra mennyivel több 
munka hárul. Az egyik pedagógus kapott az óvodában 2008. évben jubileumi jutalmat, ami 
természetesen járt neki, az nem fért bele a költségvetésbe. A társulás tulajdonképpen azért jött 
létre, hogy a mínuszok csökkenjenek. Az összes mínusz akkor csökken, ha a tagóvoda 
mínusza is csökken, ha nem így van, akkor az összes nő. Nálunk már bevezetésre kerültek 
szigorítások, amik a tagintézményeknél is bevezetésre kerülnek az elkövetkezendőkben. 
Például a telefon részletező számla is. Nagyon oda kell figyelni minden forintra.  
Senki nem tudta tervezni előre a költségvetést, ennyi lett a tény. Ne várja el Sajópüspöki, 
hogy csökkenjen a mínusz. Az iskolához is mindig hozzá kell tenni, ki kell egészíteni.  
Egyébként mi erre a témára most nem készültünk. Én javasolni fogom, hogy mondjuk fel a 
társulási megállapodást, mert így ez nem mehet, nem fog menni. A kolléganőm bejött 
hozzám, és azt mondta, hogy lemond, mert ezt így, hogy nekünk nem szolgáltatnak adatot, 
nem lehet megcsinálni. Meg kell nézni a 2008. évi teljesítést és látható, hogy túllépés van. 
Ebben az évben döcögősen elmegy a dolog, de a feladataink jelentősen megnőttek. Itt nálunk 
is nehéz a helyzet. Annak, ami most felolvasásra került a fele sem igaz. A leveleinkre soha 
nem kaptunk választ, vagy késve, vagy egyáltalán nem jött, amit kértünk a közös 
együttműködéshez. Az lenne a Sajópüspöki szülők érdeke is véleményem szerint, hogy 
maradjon ott helyben az iskola és az óvoda. Amennyiben a vezetés ilyen hozzáállást tanúsít, 
úgy ez nem lesz megvalósítható. Valika néni annak idején óva intett minket a társulási 
megkötésekor, mert emlékszik rá, hogy mindig sok volt a veszekedés. Most például nem 
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tudtuk a normatívát igényelni, mert a társulási módosítás sem került elfogadásra. Én is azt 
szeretném, ha mennének a dolgok, maradjon meg a barátság, de ez így, ilyen hozzáállással 
nem lesz tartható. Nem azért csináltuk a társulást, hogy a Sajópüspöki mínusz kevesebb 
legyen, hanem azért, hogy a közoktatásnak csökkenjen összességében a mínusza. Sajnos 
folyamatosan elbeszélünk egymás mellett. Azt senki sem nézi, hogy nálunk egy csomó 
ember, egy csomó munkát hozzátesz ehhez az egészhez, és mégsem megy az együttműködés. 
Ez így nincs jól és nem fog menni. Úgy tűnik, hogy azt akarjuk, hogy sehogy ne menjen. Ez 
egy jelenség. Jogászkodni lehet, mint például az imént Herczeg Tibor jegyző Úr is 
jogászkodott, hiszen Gyuri megmondta, hogy Budapestre kellett utaznia, de a többiek jönni 
fognak, ők elfogadták a költségvetést. Én Bánrévének még egy forint pluszt se kértem, hogy 
Bánréve gazdagodjon a társulásból. 2008-ban nagy túllépés volt. Azt kértem, amikor leültünk 
Polgármester Asszonnyal és Jegyző Asszonnyal megbeszélésre, hogy oldjuk meg valahogy. 
Ági azt mondta, hogy az tavalyi, azzal ők már nem tudnak foglalkozni. Ez nem megoldás, és 
nem is volt szándék a megoldás keresésére részetekről. Az adatok a költségvetéshez tényleg 
későn érkeztek, ezt elismerjük, de mi sem rendelkeztünk azokkal az alap adatokkal, ami az 
anyag összeállításához feltétlenül szükséges volt. Jogászkodni itt is lehet. El kell 
gondolkodni. Vagy együttműködünk, vagy azt akarják, hogy semmi se működjön. A 
megállapodásra lehet hivatkozni, abban az is benne van, hogy tárgyalni kell. Az egyébként 
egy nagyon rossz megállapodás volt. Nincs pénz, persze, sehol nincs pénz. Senki ne várja el 
azt, hogy azért, hogy egy tagintézmény működjön, az egy másik települést terheljen. 
Valamennyi plusznak lennie kell.  
 
Varga Zoltánné: A törvény rákényszerít a társulásra minket. 
 
Hajdu Gábor: Az óvoda esetében nem, ott szívességet tettünk.  
 
Varga Zoltánné: Az óvodával kapcsolatos előzetes számításoknál látni kellett volna, hogy mi 
lesz a helyzet. A költségvetés tervezésénél ezt látni kell. 
 
Hajdu Gábor: Értsd már meg, hogy nem kaptunk adatot hozzá. Csak mellébeszélsz! 
 
Varga Zoltánné: Az a gond, hogy te úgy állítod be a saját testületed előtt, hogy mindig 
mindenért Sajópüspöki a hibás. Egyébként pedig én megvártam, amíg te befejezted a 
mondanivalódat. Lehet tőled beszélni? Azt hittem eddig, hogy egy kulturált ember vagy. 
 
Hajdu Gábor: Nem vagyok az. 
 
Varga Zoltánné: Rá kell, hogy jöjjek. Kezdem megérteni a többi polgármestert, akik 
nincsenek rólad jó véleménnyel. Kérem Bánréve Község Képviselő-testületét, hogy ne a 
polgármester Úr véleménye vezérelje Önöket. Le kell ülni együtt a testületeknek, és együtt 
kell tudni tervezni és tárgyalni. Sajópüspöki hajlandó az együttműködésre, ha előre látjuk, 
hogy mire számítsunk, akkor hajlandóak vagyunk hozzátenni is. Utólag már nincs rá 
lehetőség. Már jócskán túl vagyunk a 2008-as éven. Ha bármi gond van, akkor szoktak szólni. 
Felháborító, ahogy viselkedsz. Sajópüspöki továbbra is együtt szeretne működni Bánrévével. 
A tervezéskor üljünk le, és akkor mindenre lehet megoldást találni. Sajópsüpökire nem kellett 
költenie Bánrévének. 
 
Hajdu Gábor: Ez sem igaz. Építettünk három tantermet, hogy fogadni tudjuk a 
gyermekeiteket.  Csoportbontások történnek, stb. Ha megszűnik a társulás, nem lesz 
megállapodás, akkor legalább majd szelektálhatunk, hogy melyik gyereket fogadjuk, melyiket 
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nem. Mi hibáztunk valóban, abban, hogy nem tudtunk adatot adni időben, de nekünk sem 
álltak rendelkezésre a szükséges adatok.  
 
Varga Zoltánné: Fordított esetben ezt nem fogadnád el tőlem te sem. 
 
Révay István: Ketten vitatkoztok. Ez nem tartozik a testületekre. 
Hajdu Gábor: Szóban jeleztem a testületnek, tudnak róla. Tájékoztattam őket, hogy adat nem 
adás volt a gond. Én Bánrévének vagyok a polgármestere, te Sajópüspökinek. Én Bánrévét 
képviselem a végsőkig. 
 
Elekes Péter: Ez személyeskedés. Lehet az intézményt érintően utólag módosítani? A törvény 
lehetővé teszi? 
 
Tóthné Mustos Beatrix: A zárszámadásig lehet. 
 
Varga Zoltánné: Gabi, sok helyen unják a habitusodat. Korrekt együttműködéssel 
véleményünk szerint tovább lehet vinni a dolgokat. Ha meg sem adod a lehetőséget, hogy 
működjön, akkor azt megígérem, hogy a gyerekeket el fogjuk vinni. A normatíva közel 32 
millió forint, amit mi viszünk, az 8 millió lesz. Én bízom a Képviselő-testület józan 
ítélőképességében.  
 
Tóth Csabáné: Ez nem az az ülés, ahol arról kellene dönteni, hogy elmennek a Sajópüspöki 
gyerekek.  
 
Elekes Péter: El kell látni a testületet megfelelő anyaggal. 
 
Virág Imréné: Azt szoktuk mondani, hogy ne döntsünk első felindulásból. Az előzményeket 
tekintve, mindenki álláspontját nézve, mi is szóltunk és haragudtunk, hogy nem kaptunk 
időben adatokat. Ez nyilvánvaló. Így Sajópüspöki sem tudta megkapni időben, ez is 
természetes. Én 1960-ban kezdtem, és azóta a Sajópüspöki gyerekek mindig idejártak 
iskolába. Ebből soha nem volt vita, hogy hová menjenek a gyerekek? A szülők sem 
örülnének, hiszen azért csak könnyebb, hogy itt közel a szomszéd településre jár a gyerek. 
Nem tartom jónak a két polgármester vitáját, azt sem, hogy előttünk csapódik le. Mindkét 
településsel el kell beszélgetni. A pénz, az mindenkinek pénz. Itt kompromisszum kényszer 
van. A testületek között megegyezés kell, szülessen. Térjünk erre vissza később. Próbáljunk 
megegyezni. Én az előző vitánál is ezt mondtam, hogy egyezzünk meg. Korrektül meg lehet 
egyezni mindenben. Vissza kell térni rá. A Sajópüspöki szülők sem örülnének véleményem 
szerint, hogyha Ózdra kellene hordani a gyerekeiket. Józanul mérlegelve kell a testületeknek 
erről dönteni. 
 
Varga Zoltánné: Köszönöm. Ezt kérném én is a Képviselő-testületektől. Mi polgármester 
Úrral nem vagyunk jó vitapartnerek. Le kell ülni, tárgyalni. Az lenne a fontos, hogy időben 
értesüljünk a dolgokról.  
 
Bán János: Többször le kell ülni a testületeknek tárgyalni. A félévesnél az óvodán + 200 ezer 
forint van. Le kell ülni a III. negyedéves beszámolónál is és közösen dönteni a jövőt érintően. 
Keressük a lehetőséget az együttműködésre. Mi is az együttműködést szorgalmazzuk.  
 
Hajdu Gábor: Én abban is benne vagyok, hogy a testületek nélkülünk üljenek le, akkor mi 
nem fogunk vitázni. Valóban le kell ülni a testületeknek, hogy mindenki mindent 
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megismerjen. A két testület meg fog egyezni. Én a vitában mindig Bánrévét képviselem. Ez a 
dolog nem tartozott ide, a mai ülésre. 
 
Révay István: Egy vezetőnek mindig minden helyzetben azonnal tudni kell reagálni a 
felvetődő problémákra. Itt neked erre tudni kell választ adni.  
 
Hajdu Gábor: A testületek nem tudják, hogy milyen nehezen mennek a dolgok. 
 
Elekes Péter: Szomorú, hogy a testület nem tudja. 
 
Varga Zoltánné: Higgadt nekifutással kell erre visszatérni. A jövő az együttműködésről szól. 
Mi kompromisszum készek vagyunk, az biztos. Köszönjük szépen. 
 
Sajópüspöki Képviselő-testülete távozott az ülésről. 
 
Több indítvány, javaslat nem merült fel, Hajdu Gábor József polgármester az ülést bezárta. 
 
 
 

K.m.f. 
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